
Oświadczenie złożone 

przez senatora Józefa Zająca 

w dniu 19 lipca 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

Z widoczną jednomyślnością administracja rządowa i samorządowa realizują programy zmierzające do 

ochrony powietrza atmosferycznego. Ich elementem jest administracyjne skłanianie obywateli do wymiany 

dotychczas posiadanych pieców na paliwa stałe (koks, węgiel) na urządzenia korzystające z gazu lub też na 

tzw. pompy ciepła (w związku ze wzrostem cen pelletu staje się on marginalnym źródłem ciepła). 

Charakterystyczną cechą preferowanych źródeł ciepła w zimie jest ich uzależnienie od ciągłych dostaw prądu 

elektrycznego i gazu. Jest to niefortunnym elementem zmian. W koks, węgiel czy drewno opałowe można się 

zaopatrzyć raz na cały sezon, a prąd i gaz na stałe uzależniają od operatora. Dziś już wiemy, że diametralnej 

zmianie na stałe uległy warunki korzystania z gazu do celów grzewczych. Należy się również liczyć 

z problemami z zasilaniem prądem elektrycznym, zwłaszcza w okresach zwiększonego zapotrzebowania 

(zima). 

Czy w zdecydowanie zmienionych okolicznościach rząd bierze pod uwagę zmianę dotychczasowej 

polityki ekologicznej i np. doprowadzenie do opóźnienia (przełożenia) terminów, w których obywatele 

w poszczególnych regionach i miejscowościach są zobowiązani do zmiany źródła ciepła? 

Józef Zając 


